
KABF Bestyrelsesmøde 8. januar. 2024, kl. 19:00
Hos Thomas,
Thomas Skall, Egon Christensen, Poul Erik Andersen, Rikke Højer Pedersen, Kristian Bang Andersen, 
Nathalie Jensen

1. Godkendelse af dagsordenen
Godkendt 

2. Kurset 2024 og ordningen i skolebigårdene
a) kursusdage fastsat og programmet er på hjemmesiden: teori: fysisk, 9. april, virtuelt 16. og 23. april, 
fysisk 30. april
b) de første praktikdage i uge 19, 20, 21 og 22 – men så også resten af sæsonen – det kræver vi får sat 
datoer på en del aktiviteter – jf. næste punkt.  
c) aftale med Bybi om at slynge resten af honningen? 
d) planlægning af skolebigårdsordningen 2024

Ad a.) -
Ad b.) Se følgende punkter
Ad c.) Thomas laver aftale med ByBi som sædvanlig
Ad d.) På baggrund af det meget lave fremmøde i skolebigården på KVL i de seneste år, aftalte vi at vi 
eventuelt lukker den efter de 4 første praktiske undervisningsaftner. Skolebigården i Ejby – her er 
fremmødet godt så den holder vi åben som vi plejer. Rikke er tovholder på opgaven med at finde 
bigårdledere . Ovenstående meldes ud til medlemmerne i februar/marts.

3. Forberedelse af opstart af skolebigårdene
Vi skal have sat kalenderdatoer: 
a) februar: Stadebundsrensning 
b) marts: Første eftersyn og vask af magasiner
c) april: Måske første udvidelse
d) Første aftenmøde
e) Kursist-slyngning? Skal aftales og fastsættes men ikke annonceres 
f) Honning-fratagning Myresyre-behandling
g) Oxalsyre-udlevering i november – december?

Ad a.) Stadebundsrensning: Ejby 24/2. KVL 25/2.
Ad b.) Første eftersyn og vask af magasiner: Ejby 16/3 (+maling af stader/arbejdsdag). KVL 17/3.
Ad c.) Måske første udvidelse: Ejby 27/4. KVL 28/4.
Ad d.) Første aftenmøde: Ejby 8/5. KVL 7/5
Ad e.) Kursist-slyngning? Skal aftales og fastsættes men ikke annonceres: Ejby 8/6
Ad f.) Honning-fratagning Myresyre-behandling:

1. Høst:
Ejby 13/7.
KVL 14/7.

2. Høst: 
Ejby 17.8. - fodrer frem til 24.8., hvor vi afbryder fodring og myresyrebehandler
KVL 18/8 - fodrer frem til 25.8. hvor vi afbryder fodring og myresyrebehandler

Ad g.) Oxalsyre-udlevering i november – december?: Ejby 16/11(+ arbejdsdag). KVL 17/11.

4. Vintermøder 2024
a) Programmet er fastsat – vi får besøg af Rune allerede den 16.1, Han kommer lidt før – så det kunne 
jo være godt hvis vi fra bestyrelsen møder lidt tidligere, den dag.
b) Skal vi have noget om cremer, sæber og salver i år?

Ad a.) Bestyrelsen bedes komme lidt tidligere (17:30) for at tale med Rune om hvervning af medlemmer 
til kurserne. 20/2 Katrine Klinken. 19/3 Per Krüger.
Ad b.) Kan afholdes 16/3, 23/3 eller alternativt 6/4 eller 16/11. Poul Erik kontakter Lotte og aftaler 
nærmere.

5. Biavlskonference 2. og 3. marts.
a) Hvem er med?

Ad a.) Egon, Nathalie og Kristian er interesserede i at deltage. De aftaler samkørsel.



6. Status på Økonomien. v/Rikke
a) Hvordan går det med kontingentbetaling?

Ad a.) Økonomi stadigvæk fin. Kun enkelte medlemmer rykket for betaling til DBF.

7. KABF har 125års jubilæum i 2024 
a) – hvad skal der ske?

Ad a.) Der oprettes et ”jubilæumsudvalg” Rikke står som tovholder og forsøger at hverve flere
deltagere til jubilæumsudvalget.
Følgende aktiviteter er foreslået:

 Rundvisning på Frilandsmuset.
 Andelslandsbyen i Holbæk
 Gl. Estrup
 Tur til Langeland.

8. Bisløjd 2024 v/Poul Erik

Kører som sædvanligt med mellem 6 – 12 deltagere pr. gang.

9. Varroa-behandling? 
a) Hvordan går det – hvor mange levende familier har vi?

Ad a.) Der er for nuværende 4 levende familier på KVL og 3 i Ejby. Thomas bestiller yderligere 3 familier.
Midetællingerne med Kirstin, Egon og Kristian fortsætter som sidste år. Vi aftalte at forsøge at skrive en 
artikel om forsøgene. Artiklen kunne udarbejdes som et samarbejde mellem de involverede.

10. Kommunikation
a) Nathalie har opdateret vokstavlen.dk
b) Er annoncørerne fra bladet interesserede i at annoncere på hjemmesiden?
c) Nyhedsmail – har vi fundet formen?
d) Hvad skal med i næste nyhedsmail? Vintermødet 16. januar – opfordring til deltagelse i 
Biavlskonferencen – de sidste vintermøder nævnes.

Ad a.) Vokstavlen er opdateret med nyt flot design. Ny-struktureret og ryddet op.
Ad b.) Det defineres for eventuelle annoncører hvad de får og hvad det vil koste at annoncere på KABF 
hjemmesiden. Annoncørindhold kan være et link til en hjemmeside samt lidt tekst og billeder. Natalie 
udarbejder et oplæg til hvordan en annonce kan komme til at se ud. Rikke sender de tidligere 
annoncepriser til Natalie.
Ad c.) Der skal udarbejdes en skabelon til nyhedsmailen. Natalie udarbejder et oplæg.
Ad d.) Foruden de allerede nævnte emner foreslås det at nævne, Jubilæum samt kalenderdatoer.

11. Eventuelt
a) CPH-garden den 
b) Maling af stader i Ejby
c) Arkivalierne i Ejby
d) Lodde voks i rammer og stempling af rammer – skal der annonceres i nyhedsmail – FB? Egon?
e) Udlån af slynge – Ideer til hvordan vi kan gøre? Turnus som bigårdsleder.
f) Nyt CBR

Ad a.) Der afholdes ikke CPH garden i 2024.
Ad b.) 2 stk. trugstader trænger til maling. Linoliemaling står i Ejby.
Ad c.) Rikke har hentet arkivalierne i Ejby. Rikke rydder op i sagerne hvor kun ting af historisk interesse 
gemmes.
Ad d.) Egon er tovholder.
Ad e.) Thomas har set at biavlsforening på Fyn har et fungerende system til udlån. Thomas undersøger 
nærmere.
Ad f.) Det nye opdaterede CBR er annonceret til at gå i luften i foråret 2024. Når nyt herom kommer, 
informeres medlemmerne gennem nyhedsmailen og via FB.

Referent for Bestyrelsen

Kristian Bang Andersen


